
P r o t o k ó ł   Nr XVII/04 
Z Sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 04 marca 2004r.

W sesji udział wzięli:
a/ piętnastu  radnych Rady Gminy                                           -  wszyscy obecni
b/ Wójt Gminy                                                                          -  Grzegorz Grabowski
    Sekretarz Gminy                                                                   -  Iwona Wójcik
    Skarbnik Gminy                                                                    -  Marek Malinowski
    Radca Prawny                                                                        -  Beata Sadowska
    Radny Rady Powiatu                                                              - Ryszard Stus    
    Dyrektor Gimnazjum                                                              - Sławomir Miluski
    Kierownik GOPS                                                                    - Krystyna Szustak
    Dyrektor ZGK.                                                                        - Andrzej Wójciak       
    Przewodniczący GKRPA                                                        - Jan Szymański 
    Dyrektor GOK                                                                        - Grażyna Chojnowska
    Komendant Komisariatu Policji w Kępicach                         - Józef Czupryniak
    Kierownik Posterunku Policji W Dębnicy Kaszubskiej         - Jarek Badowski

Porządek obrad:
1. Sprawy regulaminowe

a/ otwarcie sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad,
b/ przyjęcie porządku obrad,
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

2. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między sesjami.
3. Interpelacje radnych.
4. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady między sesjami:

a/ Rewizyjnej
- omówienie kontroli ZGK

b/ Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki,
c/ Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego.

6. Ocena stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy za 2003r.
7. Podjęcie uchwał w sprawach:

a/ strategii integracji i pomocy społecznej,
b/ budżetu gminy na 2004r.
c/ aktu założycielskiego publicznego liceum ogólnokształcącego
d/ aktu założycielskiego publicznego uzupełniającego liceum ogólnokształcącego
e/ powołania komisji inwentaryzacyjnej

8. Rozpatrzenie skargi Krzysztofa Witkowskiego na działalność Wójta
9. Zamknięcie obrad.



Przebieg sesji:

Ad.1.a/
Przewodnicząca  Rady  Gminy  mgr  Zyta  Rytelewska  powitała  radnych  i  gości

przybyłych  na  sesję.  Następnie  dokonała  otwarcia  sesji  Rady  Gminy  stwierdzając
prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.10°° w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy.

b/
Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad.
Radny  Paczesny   zaproponował  aby  po  punkcie  8  Rozpatrzenie  skargi  Krzysztofa
Witkowskiego na działalność Wójta dodać punkt Wolne wnioski, zapytania i informacje.
 W wyniku głosowania /13 za/ przyjęto zaproponowaną zmianę.
Po  naniesieniu  poprawek  w  porządku  obrad  przegłosowano  zaproponowany porządek  po
zmianach. Porządek został przyjęty jednogłośnie /13 za/.

c/ 
Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku głosowania protokół

został przyjęty jednogłośnie (13 za) 

Ad.2

Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności między sesjami Rady Gminy. 
W dalszym ciągu toczą się  konsultację z  Firmą „MITEX”  na temat  spłaty zadłużenia za
budowę Gimnazjum. Nie możemy przyjąć warunków jakie stawia nam ta firma. Z uwagi na
bardzo trudne rozmowy może zaistnieć potrzeba zatrudnienia firmy doradczo-konsultingowej,
która  pomogłaby  nam  w  rozwiązaniu  tego  problemu  w  przyszłym  tygodniu  dojdzie  do
spotkania z przedstawicielem takowej firmy. W najbliższy czwartek odwiedzi nas delegacja –
wkomponowanie gminy w kompleks wojewódzki. Od 1 kwietnia nastąpią zmiany w pracy
urzędu.  Programy złożone  do PUP w Słupsku zostały ocenione wysoko ale nie mogą być
realizowane  z  braku  środków  finansowych.  Odbyła  się  kontrola  z  Ochrony  Środowiska
oczyszczalni  w Dębnicy Kaszubskiej.  Odwołanie  od  decyzji  przyjęcia  dróg  powiatowych
przez  gminę  (58  km)  bez  wsparcia  finansowego.  Dokonano  aktualizacji  dróg  gminnych.
Wykonano mapy wysokościowe przy ul. Fabrycznej na budowę kanalizacji.  Dzisiaj  i  jutro
odbywają  się  przetargi  na  inwestycje  SAPARD-owskie.  Wykonano  projekt  na  most  w
Skarszewie Dolnym – pozwolenie na budowę. Od 1 maja GOPS przejmuje zasiłki rodzinne i
alimentacyjne, został złożony wniosek do PEFRON-u o dofinansowanie zakupu samochodu
do przewozu osób niepełnosprawnych. Sprzedano cztery działki  w Dębnicy Kaszubskiej  i
dwie  w  Borzęcinie,  trwają  rozmowy  w  sprawie  sprzedaży  budynku  po  byłej  Szkole
Podstawowej w Dobieszewie

Przewodnicząca: czy są pytania do Wojta Gminy dotyczące przedstawionego sprawozdania?
Radny Paczesny –kolektor na ul. Fabrycznej, skąd na to pieniądze i czemu tak pilnie tam a nie
gdzie indziej? 
Wójt  –  180 m kolektor  kanalizacyjny,  koszta  zwrócą  się  z  przyłączy.  Uważam  temat  za
zamknięty.
Radny Adamowicz – są tam 1, 2 uliczki prywatne (P. Macheta) należy je przyjąć jako gminne
i zrobić to porządnie. 
Wojt – jak będą środki finansowe to zrobimy.
Radna Frankowska – ulica Leśna to droga gminna czy powiatowa kto naprawi nawierzchnię,
proszę o wyrównanie drogi Zajęcza ludzie nie mogą przejść, oświetlenie ulicy Zielonej.
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Wojt – sprawa drogownictwa jest sprawą trudną, uliczek do naprawy jest bardzo dużo trudno
jest znaleźć  środki na naprawę wszystkich.
Przewodnicząca  Zyta  Rytelewska  –  przejmowanie  mieszkań  od  Agencji  Nieruchomości
Rolnej , czy są prowadzone rozmowy, kiedy może nastąpić finalizacja rozmów?
Wójt  –   ten  temat  przesuwa  się  w  terminie,  są  kłopoty  z  przejęciem  mieszkań  Agencja
Nieruchomości Rolnej przygotowuje materiały, my chcemy przejąć jak najszybciej. Powołam
zespół, który zdecyduje komu przyznać mieszkanie chętnych jest bardzo dużo (ok. 30).
Przewodnicząca Zyta Rytelewska – jestem zainteresowana osobiście tym pustostanem, proszę
mnie informować.
Wójt - oczywiście i obiecuję, że będzie Pani członkiem komisji przydzielającej mieszkania.
Radna  Rączka  –  90%  mieszkań  w  Motarzynie  jest  zalanych  proszę  o  interwencję  w  tej
sprawie, chcę uczestniczyć w rozmowach.
Wójt – dostanie pani pełna informację na miejscu w Motarzynie, do końca wiążące ustalenia.
Radny Paczesny – nie otrzymałem odpowiedzi na pytanie skąd pieniądze na budowę kolektora
a jak są pieniądze może przeznaczyć je na naprawę dróg gminnych z których będzie korzystać
więcej mieszkańców.
Wójt – cenie sobie wszystkie uwagi, jak będę robił to na pewno nie skrzywdzi się nikogo.

Przewodnicząca za zgodą radnych na prośbę Komendanta Komisariatu Policji w Kępicach J.
Czupryniaka dokonała zmiany w porządku obrad pkt. 6 przed pkt. 3.
. 
Ad 6/

Kierownik  Posterunku  Policji  w  Dębnicy  Kaszubskiej  J.  Badowski  przedstawił  bardzo
szczegółowe sprawozdanie z działalności posterunku w roku 2003r. Najwięcej przestępstw
odnotowano w miejscowości Dębnica Kaszubska aż 71 z 144 przeważają: kradzież mienia,
kradzieże  z  włamaniem.  Na powyższe  czyny wpływ maja  takie  czynniki  jak:  bezrobocie,
zubożenie  społeczeństwa.  Kierownik  poinformował  o  pracach  dzielnicowych  na  terenie
naszej  gminy.  Radna  Frankowska  -   czy  posterunek  jest  czynny  w  soboty  i  niedziele?
Badowski - posterunek jest czynny całodobowy w każdy dzień tygodnia.
Komendant Komisariatu w Kępicach J. Czupryniak zapoznał zebranych z praca komisariatu.
Komisariat w Kępicach zajął 1 miejsce w klasyfikacji Komendy Policji Miejskiej w Słupsku,
a  Komenda  Miejska  1  miejsce  w  województwie.  Radny  Adamowicz  -  jedno  jest  jasne
wybryków chuligańskich  jest  mniej  w  Dębnicy Kaszubskiej.  Radny Wandachowicz  -  jak
powinien zachować się  policjant  po służbie,  czy ma obowiązek interweniować, czy może
odmówić?  Komendat - niema obowiązku, ale każdy policjant zareaguje.

Ad. 3/

Radny Olech – osiedle Północ nie ma wyznaczonych ulic, należy wyznaczyć drogi 
i opalikować.
Wójt – osiedle nie będzie plantowane, na wiosnę będą wyznaczone 2 główne drogi, działki
były oznakowane, do Wielkanocy temat załatwimy.
Radna Karaś – jak rozstrzygnięto spór z P. Pawlak?
Mecenas  –  dotyczy  odpowiedzi  na  interpelację  Radnej  Karaś  -  postępowanie  zostało
umorzone gmina nie jest właścicielem nieruchomości. Gmina musi czekać na ruch P. Pawlak.
Radny Botwinionek – co z pniakami przy drodze? Zakręt przy stawach jest zniszczony jest to
droga powiatowa niech naprawią.
Wójt – z pniakami jest problem trzeba go rozwiązać, ale nie podam terminu wykonania.
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Radny Wandachowicz – droga do Łabiszewa jest w opłakanym stanie, dziury na drodze do
Dobieszewa.
Wójt – na drodze są załamania, pismo ponaglające wykonanie do starosty.

Ad.4/

Radna Raczka – szkolenie komputerowe rolników.
Wójt  –  za  szkolenie  rolników  odpowiedzialny  jest  pan  Dańczak,  proszę  zwrócić  się
bezpośrednio do niego.
Sołtys sołectwa Dobieszewo – Czy ZGK może obciążyć za wywóz szamb? Oświetlenie 
i remont przystanku w Dobieszewie.
Wójt – na oświetlenie jest brak środków, ale pomyślimy jak będzie modernizacja oświetlenia
w naszej  gminie,  co do   przystanku to  będzie  naprawiony w najbliższym terminie.  ZGK
zajmie się tematem wywozu szamb.
Radny Ostrowski – mieszkania przejęte od Nadleśnictwa, należy zmniejszyć kwotę sprzedaży.
Wójt – pracownicy Urzędu już nad tym pracują.
Przewodnicząca przeczytała pismo MITEX-u kierowane do Rady Gminy – załącznik nr 1 do
protokołu.
Skarbnik  -  rozmowy w sprawie  sfinansowania  inwestycji  prowadzone  od  maja  2003r.  z
dyrektorem oddziału w Gdańsku Panem Ptakiem, ustalono, że gmina nie może dokładać do
tej  inwestycji.  Firma  MITEX  zobowiązała  się  do  pokrycia  kosztów  bankowych,  te
zapewnienia były aktualne do końca stycznia br. Umowa ze stycznia była już inna 
i przewidywała pokrycie kosztów przez Urząd. Dyrektor Ptak nie chciał już z nami rozmawiać
i przekazał nam, że dalsze negocjacje mamy prowadzić z zarządem w Kielcach.
To pismo z MITEX-u jest to odpowiedz na nasze pismo. Uważam, że nasze pismo nie zostało
przedstawione  na Zarządzie MITEX- u, którego udziałowcem jest firma francuska. Skarbnik
odczytał nasze pismo skierowane do MITEX-u.
Wójt - Radza Gminy przyjęła uchwałę o spłacie w latach 2002 - 2009. Po sesji podpisano
umowę, że termin rozliczenia będzie jednorazowo w listopadzie 2004r. Na 3 tygodnie przed
wyborami podpisano aneks na wyłożenie środków finansowych na wyposażenie gimnazjum.
Koszty wykonawstwa + wyposażenie + opracowanie kosztorysu +RZI Człuchów daje nam
wartość 15 mln. Na dzień dzisiejszy na listopada 2004 gmina może przeznaczyć 5 mln zł
(zależy od  wizyty Marszałka  Biernackiego)  pozostaje  10  mln  zł  (część  jest  już  spłacona
zgodnie z wcześniejszymi terminami). Ja piję nienaważone przez siebie piwo. Jest straszny
problem do rozwiązania, 1/3 kosztów pokryjemy bez zaciągania zobowiązań. Nie pozwolę
sobie  na niekorzystne rozwiązanie  dla  gminy. Dwie  strony popełniły błąd,  Zarząd Gminy
decydując się na taką inwestycję nie mając środków finansowych, firma MITEX na realizację
inwestycji nie sprawdzając możliwości finansowych gminy. MITEX wziął kredyt na realizację
naszego zadania, ich stać na biura adwokackie.

Przewodnicząca Zyta Rytelewska – proszę się nie dziwić, że chcieliśmy się dowiedzieć jak ta
sprawa będzie  załatwiona. To jest  paradoks,  że ktoś podpisał  taką umowę na 13 mln jak
budżet Gminy wynosił 12 mln i spłacie całej inwestycji w jednym roku, podpisanie tej umowy
prowokuje  do  stwierdzenia,  że  osoby,  które  podpisały tę  umowę dokonały "sabotażu"  na
gminie. Pan i Rada mamy problem, nie wiem jak to się ma w Prawie gospodarczym.
 Radny Paczesny – czy my możemy podjąć budżet jeśli w nim nie ma ujętej spłaty? 
Skarbnik – propozycja MITEX –u jest absurdalna.
 Radny Adamowicz – czy dyskutujemy dzisiaj nad sprawą MITEX –u? 
Komisje zdecydowali zająć się sprawą MITEX-u jeszcze w marcu na wspólnym posiedzeniu
komisji. 
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Ad. 5/

a/ Przewodniczący Komisji przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji między sesjami.
 Zapoznał wszystkich z protokołem pokontrolnym komisji rewizyjnej ZGK – załącznik 
nr. 2 do protokołu.
Radna Karaś – jak tyle lat działał ZGK i takie rzeczy się działy?
Radny  Adamowicz  –  ZGK  odpuszcza  sobie  sprawdzanie  liczników  i  kontroli  zasiewów
rolników. 
Wójt – w budżecie dołożyliśmy na zakup liczników.
Dyrektor ZGK – sprawy powoli ulegają zmianie na lepsze, po inspekcji Ochrony Środowiska
okazało się, że parametry ścieków zrzucanych do Skotawy nie są takie złe.
Przewodnicząca- ja jestem za przejęciem infrastruktury z Agencji.

b/ Przewodnicząca komisji przedstawiła sprawozdanie z działalności komisji między sesjami.
Komisja spotkała się na 5 posiedzeniach w tym na 3 wspólnych i 2 na których omawiano
sprawy bieżące, projekt budżetu, świetlice na terenie Gminy.

c/ Przewodnicząca komisji przedstawiła sprawozdanie z działalności komisji między sesjami,
komisja spotkała się 4 razy w tym 3 razy na wspólnych posiedzeniach komisji na których
omawiano sprawy związane z budżetem, zalanie mieszkań w Motarzynie i oświetlenie ulic na
terenie naszej gminy. 

Ad. 7/

ad.a/

Wiceprzewodniczący Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały strategii integracji 
i pomocy społecznej.
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.
Uchwała została przyjęta  (13 za, wstrzymała się 1, przeciw 0).

ad.c/

Wiceprzewodniczący  Krzysztof  Olech  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  aktu
założycielskiego publicznego liceum ogólnokształcącego.
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.
Uchwała została przyjęta jednogłośnie  (14 za).

ad.d/

Wiceprzewodniczący  Krzysztof  Olech  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  aktu
założycielskiego publicznego uzupełniającego liceum ogólnokształcącego.
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.
Uchwała została przyjęta jednogłośnie  (14 za).

ad.e/
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Wiceprzewodniczący  Krzysztof  Olech  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  powołania
komisji inwentaryzacyjnej.
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.
Uchwała została przyjęta   (13 za, przeciw 0, 1 wstrzymujący).
ad.b/

Skarbnik  zapoznał  radnych  ze  zmianami  do  projektu  uchwały  budżetowej,  zwiększono
subwencję oświatową o 30.000 dział 758 rozdział 75801, deficyt wyniesie 355 tyś. 
Wiceprzewodniczący Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały budżetu Gminy na 2004r.
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.
Uchwała została przyjęta  (12 za, , przeciw 0, wstrzymało się 2  ).

Ad 8/

Komisja  Rewizyjna przedstawiła swoje stanowisko w sprawie skargi  K. Witkowskiego na
działalność Wójta - załącznik nr 3.
Komisja  Kultury,  Oświaty,  Sportu  i  Turystyki  wstrzymuje  się  z  opinią,  brak  stanowiska
wspólnoty.
Wójt  -  ubolewam  nad  tym,  że  robicie  aferę,  na  dzień  dzisiejszy  jest  tam  5  wspólnot
mieszkaniowych i  jedna garażowa.  Wspólnota  jest  w sporze  sądowym z  Witkowskim jak
również Lasy Państwowe. Zrobię zebranie ze wspólnotami na które zaproszę przewodniczącą
i wiceprzewodniczącego Rady Gminy.
Radny Paczesny - komisję interesuje stan prawny?
Mecenas - nastąpiły zmiany do prawa geodezyjnego i kartograficznego, dodano przepis 
( z urzędu lub na wniosek), należy poczekać na wypełnienie delegacji.
Wójt - ja podejmę decyzję zgodną z prawem i większością.
Radny Paczesny - Rada Gminy jest organem nadzorującym działalność Wójta.
Radny Bejnarowicz - złożył wniosek o odłożenie sprawy.
Przewodnicząca Zyta Rytelewska -  zawnioskowała o przegłosowanie wniosku o odłożenie
rozpatrzenia skargi Pana k. Witkowskiego do czasu ukazania się przepisów wykonawczych.
Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem radnego Bejnarowicza.
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty (10 za, przeciw 2).

Ad.9/

Radny Paczesny - zmiany w wizycie delegacji niemieckiej.
Radna Karas - uroczysta kolacja w piątek, a nie w czwartek jak proponowaliśmy wcześniej,
delegacja przyjedzie wieczorem.
Radny  Adamowicz  -  jest  to  delegacja  robocza,  związana  z  nawiązaniem  kontaktów  ze
szkołami, czy trzeba robić to wszystko z takim rozmachem?
Wójt - kazał zrobić korekty.
Radny Adanowicz - kto był w zespole, który opracował program wizyty?
Radna Karaś - I. Wójcik, Zyta, Miluski, Chojnowska, Fryckowska.
Radny  Paczesny  -  nie  chcemy  robić  rewolucji,  tylko  chcemy  uniknąć  takich  sytuacji  w
przyszłości.
Sekretarz - wnioskuje żeby program wizyty pozostał taki jak był.
Wójt - proszę mnie wykreślić z kolacji w Bytowie.
Przewodnicząca - Wójt powinien być obecny na kolacji w Bytowie.
Wójt - pojedzie zastępca.
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Ad.10/

Przewodnicząca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska dokonała zamknięcia sesji Rady Gminy
Dębnica Kaszubska. 

Na tym protokół zakończono
Protokółował: Leszek Młyński
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